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pengi hi posaré la patètica d'en Txaikovski".
- C om  u t i l i t z e s  el c o l o r  en la te va p i n t u r a ?
Pinto amb totes les games de colors que hi puc donar i com més matisos a- 
consegueixo millor, però evitant les estridències ja que a la Natura no 
n'hi h a .
- D i n s  de quin e s ti l  de p i n t u r a  et d e f i n i r i e s  ?
Figuratiu, amb una impromta impressionista; m'agradaría capsar més la im
pressió que el detallet.
- No c r e u s  que la te va  t e m à t i c a  es m o l t  r e p e t i t i v a  ?
Pintar arbres, flors, muntanyes, paisatges en les diferentes estacions em 
torna boig, és on m'hi sento millor.
- No h a s  p e n s a t  mai en b u s c a r  n o v e s  f o r m e s ?
No. Vaig començar tant tard que no tinc temps. Prefereixo perfeccionar el 
meu estil.
- Q u i n a  o p i n i ó  et m e r e i x  l ' a r t a b s t r a c t e ?
Una opinió molt abstracta és que no l'he acabat d'entendre ben bé. Em fa 
l'efecte que n'han fet un gra massa.
Però s'ha de dir que en totes les 
tendències hi ha hagut molta gent 
i molt bona. Abstracte vol dir 
prescindir de tot el que és real, 
però si ho anem treient tot, al 
final només ens quedarà l'esque
let. A mi m'agrada pintar tal com 
ho veig.
- Te n s  c o n t a c t e s  amb d ' a l t r e s  pin 
t or s  ?
Sí. Són pintors i a la vegada molt 
bons amics, sempre m'han ajudat: 
en Joan de Palau, que considero 
el meu mestre, en Damián Torres, 
l'Angel Corominas, en Matías Pa
lau Ferrer. . .
- D e f e n s e s  la l l i b e r t a t  d ' e x p r e 
s s i ó ?
Sí, sempre que no es desbarri. Llibertat, però dintre d'un ordre. S'ha fo- 
tut un barreig de conceptes que no ho entenc...
- Q ua n  c o m e n c e s ,  no e x i s t e i x  una m e n a  de p o r  al f r a c à s ,  a la m o f a  de la 
gen t ?
De cap manera. Penso que només és fracasat el que no fa mai rés. A mi una 
persona que fa alguna cosa, em mareix, ja per aquest sol fet, un respecte.
- Qui n p a p e r  ha j u g a t  A r b ú c i e s  en la tev a o b r a ?
Molt important. Potser en tenir una Natura tant bonica la gent té la sensi
bilitat a flor de pell. Una proba és que Arbúcies es un dels llocs on la gent va més a 
les exposicions.
- Tothom rep l'art de la mateixa manera?
No, hi ha gent que no té cap sensibilitat ni cultura, només"cultureta", son el que se'n 
diu "una aixella il·lustrada"; un pastor, a vegades, té una sensibilitat molt més accentua 
da que no he vist mai en persones amb més mitjans que es creuen molt cultes, peró que no — 
tenen més que una capa de vernís.
- Com ho veuries que a les classes de pl&stica de les escoles hi col·laboressin els artis
tes?

Penso que sería una cosa bona però desconfio de la seva eficàcia.
is-


